
Sälja sopor på lastbil från Gotland till fastlandet är det Miljöklokt? 
 
När vi tar färjan från Gotland har vi sällskap med stora bilar med sopor. Gotland säljer sopor 
till andra kommuner. Sverige har bra fjärrvärmeanläggningar, men inte tillräckligt med billigt 
bränsle. Därför fraktas sopor på lastbilar över hela landet och vi köper t o m sopor från Italien 
– som alltså transporteras på båt och lastbil genom hela Europa. 
 
”Samhällsekonomiska kalkyler” kritiseras rätt ofta som flum. Och visst är det svårt och 
innehåller osäkerheter. En rimlig totalkalkyl av miljöeffekterna av att frakta sopor på lastbil 
långa sträckor för att bränna dem kan rimligen bara ge ett resultat 
 
Stoppa världen – jag vill kliva av all dårskap! 
 


